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Plats och tid Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 8 april 2019 kl 14:00-
18.00, Utbildning i tillitsbaserad styrning, kl 16:00-18:00  
d  

Beslutande 
 
Ledamöter 

 
 
ordförande Ulf Olsson (S) 
förste vice ordförande Annette Carlson (M) 
andre vice ordförande Kerstin Hermansson (C) 
14:00-15:33, § 127-137 Malin Carlsson (S) 
14:00-15:50 Anna Svalander (L) 
 Tom Andersson (MP) 
14:00-17:00 Niklas Arvidsson (KD) 
14:00-17:05 Andreas Exner (SD) 
14:00-15:50 Per Carlsson (S) 
 Therése Björklund (S) 
14:00-15:50 Oliver Öberg (M) 
14:00-16:40 Kristian Silbvers (SD) 
14:00-15:50 Ida Legnemark (V) 
tjg för Malin Carlsson (S), 15:33-18:00, Ylva Lengberg (S) 
§138-151  

Närvarande Ersättare 
Ylva Lengberg (S) § 127-137 
Mats Tolfsson (S) 14:00-15:30 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 14:00-15:50 
Martin Nilsson (M) 14:00-17:15 
Hasse Ikävalko (M) 14:00-15:30 
Johan Wikander (L) 
Stefan Lindborg (V) 14:00-15:50 
Maria Hyllstam (MP) 14:00-15:50 
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Övriga Tjänstemän 
Magnus Widén 
Roger Cardell 
Per Olsson 
Peder Englund 

budgetche
personalc
chef CKS 

Charlotta Tornvall strategisk 
Kristina Sköld organisati
Marianne Andrén HR-strate
Sven-Eric Nystål HR- och a
Malin Åbom Ojamo utredare C
Magnus Jungvid Lov-utred
Jonas Ringström controller 
Linnéa Nilsson hälsostrate
Annette Antonsson controller 
Susanne Glans controller 
Göran Björklund kommuns
Mikael Andersson utredare C
Ingrid Fredriksson kommuni
Douglas Torén politisk se
Emma Sandin politisk se
Cornelia Forsström 
Helena Ruderfors 
Carl Morberg 

 
ekonomichef 

f 
hef 

samhällsplanerare 
onsutredare 
g 
rbetsmiljöstrateg 
KS 
are 

g 

ekreterare 
KS 

kationsstrateg 
kreterare 
kreterare 

politisk sekreterare 
politisk sekreterare 
sekreterare 

 
Tillkännagivande av 
protokoll 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 23 april 
2019 

 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 127-151 
 Carl Morberg  

 Ordförande 
  

 Ulf Olsson (S)  

 Justerare 
  

 Annette Carlson (M)  
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Ärendelista 

§ 127  
Val av justerare ................................................................................................... 5 

§ 128  
Föredragning och ajournering .............................

 129 Dnr KS 2019-00286 1.1.2.25 
Anmälningsärende 2019-04-08 ..........................

 130 Dnr KS 2019-00287 1.1.2.25 
Delegationsbeslut 2019-04-08 ...........................

 131 Dnr KS 2019-00289 1.1.2.25 
KC1 Redovisning av inneliggande initiativärende

 132 Dnr KS 2019-00276 1.1.1.4 
S1 Kommunalt partistöd för Miljöpartiet de Grön

 133 Dnr KS 2018-00751 2.3.4.0 
PF1 Initiativärende: Nolltolerans mot rasism. .....

 134 Dnr KS 2018-00869 2.3.2.0 
PF2 Initiativärende: Utbildning i första hjälpen till
av Borås Stads kommunövergripande utbildning

 135 Dnr KS 2019-00300 2.3.1.0 
PF3 Personalekonomisk redovisning 2018 .........

................................................ 6 
§

................................................. 7 
§

................................................. 9 
§

n 2019 ................................... 10 
§

a i Borås ................................. 12 
§

............................................... 13 
§

 mental hälsa - en del 
sprogram. .............................. 15 

§
.............................................. 16 

§ 136 Dnr KS 2018-00873 3.7.2.0 
KU1 Redovisning av godkända LOV-företag ..................................................... 18 

§ 137 Dnr KS 2018-00342 3.7.2.25 
KU2 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut kvartal 4 år 2018 ........................................................................ 20 

§ 138 Dnr KS 2015-00612 512 
E1 Svar på motion av Pirita Isegran (M). Ta fram ett lokalt trafikhinder ............. 21 

§ 139 Dnr KS 2017-00385 866 
E2 Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (L) och Bengt Wahlgren 
(L): "Samarbeta med konstnärer för estetisk kvalitet" ........................................ 23 

§ 140 Dnr KS 2014-00292 299 
E3 Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (FP): Året om på Almenäs ............ 25 

§ 141 Dnr KS 2018-00889 1.1.1.1 
E4 Svar på motion av Joakim Malmberg (FP), Alexis Mouschopanis 
(M) och Falco Güldenpfennig (KD): Ett gemensamt bostadsbolag 
med bättre möjligheter ...................................................................................... 26 

§ 142 Dnr KS 2017-00797 805 
E5 Svar på motion av Anna Svalander (L) om jämställd idrott ........................... 29 

§ 143 Dnr KS 2017-00824 824 
E6 Svar på motion av Marie Fridén (M) Tillgänglig fritid .................................... 32 

§ 144 Dnr KS 2019-00232 1.3.1.0 
E7 Nybyggnation Rydboholm 1:467 .................................................................. 35 

§ 145 Dnr KS 2017-00542 420 
E8 Svar på motion av Anders Österberg (S): Mindre partiklar och fler 
levande människor - det är rätt bra .................................................................... 36 
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§ 146 Dnr KS 2019-00039 1.2.4.1 
E9 Årsredovisning 2018 (kommunens förv

§ 147 Dnr KS 2019-00345 1.2.4.1 
E10 Ärenden som behandlas i samband m

§ 148 Dnr KS 2018-00878 1.1.2.25 
E11 Ombud och ersättare till föreningsstä

§ 149 Dnr KS 2019-00101 3.1.1.5 
SP1 Yttrande över samråd ny översiktspla

§ 150 Dnr KS 2018-00472 3.1.1.2 
SP2 Yttrande över planändring för Kv. Bor

§ 151 Dnr KS 2018-00305 1.1.1.1 
CKS1 Svar på motion av Annette Nordströ

altningar) ......................................... 38 

ed årsredovisning 2018 .................. 42 

mman ............................................... 43 

n för Göteborg ................................. 44 

ås Solhem 4. ................................... 45 

m (M) och Annette Carlson 
(M)  - Dags för barn- och ungdomsledare att visa utdrag ur 
belastningsregistret. .......................................................................................... 48 
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§ 127   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Annette Carlson (M) med 
Kerstin Hermansson (C) som ersättare.     
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§ 128   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:03-15:30.      
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§ 129 Dnr KS 2019-00286 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB  den 7 mars 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 

 

 
Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås  
AB den 4 mars 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för Eolus 6 AB den 4 mars 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 

 

 
Protokoll från styrelsemöte för Borås Lokaltrafik AB den 4 mars 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 7 februari 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 7 februari 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 26 februari 
2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 21 februari 
2019.  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Finansrapport Borås Stad 190228 
Dnr 2019-00022, 1.1.5.3, Programområde 1 
 
Protokoll från Centrala funktionshinderrådets sammanträde den 19 februari 
2019  
Dnr 2019-00024, 1.1.5.3, Programområde 2 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

8(49) 
Sammanträdesdatum 

2019-04-08 
 

 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

Protokoll från Centrala pensionärsrådets sammanträde den 19 februari 2019 
Dnr 2019-00025, 1.1.4.25, Programområde 2 
 
Direktionsprotokoll 2019 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
Dnr 2019-00208, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Skrivelse från Fritids- och folkhälsonämnden om initiativ från Borås Basket om 
en om- och tillbyggnad av serveringsdel i Boråshallen  
Dnr 2019-00258, 3.6.8.0, Programområde 4 
 
Skrivelse till Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson Lobbning för ökade 
resurser till stadens snöröjning. 
Dnr 2019-00146, 1.2.4.0, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 8 januari 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 
Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 7 januari 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 

 

 
Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 28 februari 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
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§ 130 Dnr KS 2019-00287 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Delegation för likviditetsfrågor - upptagande av lån (10-11/2019) 

Dnr 2019-00008, 2.4.2.0, Programområde 1 
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§ 131 Dnr KS 2019-00289 1.1.2.25 

Redovisning av inneliggande initiativärenden 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 6: 

Ärendet läggs till handlingarna 

Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Redovisning från Stadsledningskansliet av inneliggande initiativärenden t.o.m. 
den 1 mars 2018 

Beslutsunderlag 
1. Bilaga: Initiativärenden ej besvarade 2019-03-01 

 

Förslag och yrkanden 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Ärendet läggs till handlingarna. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att ärendet läggs till handlingarna. 
Rutiner för hantering av remitterade initiativärenden tas fram, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlsons (M) yrkande och finner förstnämnda proposition med över-
vägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller ord-
förandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kommun-
styrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per 
Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson    
(C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner 
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(SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver Öberg (M), Ida Legnemark (V) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 132 Dnr KS 2019-00276 1.1.1.4 

Kommunalt partistöd för Miljöpartiet de Gröna i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2019 till Miljöpartiet de Gröna i Borås kan utbetalas.  

Sammanfattning av ärendet 
Miljöpartiet de Gröna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 
2018 har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad.  

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Miljöpartiet de Gröna Borås 
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§ 133 Dnr KS 2018-00751 2.3.4.0 

Initiativärende: Nolltolerans mot rasism 

Kommunstyrelsens beslut 
Om tillämpningen av nolltolerans emot rasism innebär att Borås Stad alltid ska 
polisanmäla avslås initiativärendet i detta avseende.  

Borås Stad tillför en fråga i medarbetarenkäten om medarbetare utsätts för 
kränkningar från dem de möter i sin yrkesutövning.  

Borås Stad tydligt uttalar vilket stöd medarbetare som utsatts för rasism på 
jobbet kan få anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V) har till Kommunstyrelsen den 
2018-10-29 lämnat in ett initiativärende om nolltolerans emot rasism. 
Initiativtagarna vill att: 

Borås Stad tillämpar nolltolerans mot rasism mot anställda i kommunen och d
kommunala bolagen. 

Borås Stad tillför en fråga om kränkningar från dem våra medarbetare möter i
sin yrkesutövning. 

Borås Stad tydligt uttalar vilket stöd medarbetare som utsatts för rasism på 
jobbet kan få.  

Borås stad har ingen acceptans (nolltolerans) för kränkande särbehandling, me
att polisanmäla alla former av rasism bedöms inte vara rätt metod.  Det finns 
framkomligare vägar som att i första hand inleda en dialog om personen ifråg
är medveten om sina handlingar.  

Att tillföra en fråga om kränkningar från dem våra medarbetare möter i sin 
yrkesutövning är något som kommer att läggas till i medarbetarenkäten för 
2019. En sådan fråga skulle vara ett sätt att ta få reda på hur vanligt före-
kommande det är. Om det visar sig att någon speciell verksamhet eller enhet 
har en hög grad av kränkande särbehandling skulle åtgärder kunna sättas in fö
att förbättra arbetsmiljön. 

Borås Stad arbetar aktivt med förebyggande åtgärder däribland rutinerna för 
kränkande särbehandling som tas upp på arbetsplatsträffarna och i 
introduktionen för nyanställda. Är det så att en medarbetare blivit utsatt för 
någon form av kränkande särbehandling på sitt arbete så finns det stöd att få 
om det så önskas.  

e 

 

n 

a 

r 
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Beslutsunderlag 
1. Initiativärende av Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V)  
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§ 134 Dnr KS 2018-00869 2.3.2.0 

Initiativärende: Utbildning i första hjälpen till mental 
hälsa - en del av Borås Stads kommunövergripande 
utbildningsprogram  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utbildningen i första hjälpen till mental hälsa ska 
ingå i Borås Stads kommunövergripande utbildningsprogram.  

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet har till Kommunstyrelsen den 3 december 2018 inkommit med 
ett initiativärende där de föreslår att utbildningen i första hjälpen till mental 
hälsa ska inrymmas i Borås Stads kommunövergripande utbildningsprogram.  

Första hjälpen till psykisk (alternativt mental) hälsa, även benämnt MHFA – 
Mental Health First Aid, handlar om att kunna rädda liv i en livshotande 
situation. Målsättningen med MHFA-utbildningen är att rädda liv genom att 
öka kunskaper om psykiska sjukdomar, självmordsförsök och självmord.  

Under 2017-2018 har 10 kurser genomförts i regi av Fritids- och Folkhälso-
förvaltningen. Att låta utbildningen i MHFA inrymmas i Borås Stads 
kommunövergripande skulle inte innebära någon skillnad avseende vilka 
medarbetare som skulle få möjlighet att ta del av utbildningen. Däremot skulle 
utbildningen kunna administreras mer effektivt tillsammans med övriga 
utbildningar i programmet och värdefull tid kunde frigöras från de personer 
som ansvaret på Fritids- och folkhälsoförvaltningen hittills. Möjligen skulle det 
också kunna ses som ett ställningstagande från stadens sida att det är en viktig 
utbildningsinsats. Utbildningen kommer att kunna erbjudas till samma kostnad 
som tidigare (500 kr/person) under förutsättning att de sedan tidigare utbildade 
instruktörerna även fortsättningsvis utgör kursledare.  

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende till Kommunstyrelsen, 2018-12-03 
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§ 135 Dnr KS 2019-00300 2.3.1.0 

Personalekonomisk redovisning 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna den Personalekonomiska redovisningen 2018.  

Sammanfattning av ärendet 
Den personalekonomiska redovisningen är av stor vikt för Borås Stads 
personalförsörjning och hanterar frågor om personalstruktur, lön, arbetsmiljö, 
hälsa, jämställdhet, kompetensutveckling och utbildning. 

 

Borås Stads personalarbete har under 2018 framförallt präglats av de 
kompetensutmaningar som Borås liksom övriga kommuner i Sverige står inför. 
Det råder idag en obalans mellan arbetsgivarens krav och de arbetssökandes 
utbildningsnivå och utbildningsinriktning. En situation som tillsammans med 
den demografiska utvecklingen kräver både nytänkande och mod att utmana 
traditionella arbetssätt. De uppdrag som kommunfullmäktige beslutade om för 
2018 gäller även för 2019. 

 

Redovisningen beskriver personalarbetet för 2018 och några år bakåt. Det finns 
kommunövergripande personalstatistik och analyser samt en del jämförelser 
med andra kommuner. Den personalekonomiska redovisningen ska ligga till 
grund för kommunens strategiska arbete med personalpolitiska och 
arbetsmiljöfrämjande insatser för att nå ett hållbart arbetsliv. Den 
personalekonomiska redovisningen är en av flera kunskapskällor för det 
fortsatta arbetet med att trygga personal- och kompetensförsörjningen och 
Borås Stads ställning som en attraktiv arbetsgivare. 

 

Under 2019 är det fortsatt fokus på hur nämnderna… 

 motiverar äldre medarbetare att vilja vara kvar efter 65. 

 motiverar deltidstjänstgörande att arbeta heltid.  

 organiserar verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 

 genom digitalisering kan frigöra värdeskapande tid. 

 kan öka anställningsbarheten för de personer som står till arbetsmarknadens  
förfogande  
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och hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för kompetens-
försörjningsprocessen som innebär att med rätt strategisk inriktning attrahera, 
rekrytera, utveckla och behålla medarbetare och därigenom skapa förutsätt-
ningar för att verksamheterna ska klara sina mål.  

Beslutsunderlag 
1. Personalekonomisk redovisning 2018 
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§ 136 Dnr KS 2018-00873 3.7.2.0 

Redovisning av godkända LOV-företag  

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen läggs till handlingarna.  

Protokollsanteckning 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har beslutat att tillämpa lagen om valfrihet i fråga om hemtjänst och 
daglig verksamhet enligt LSS. Handläggning av förfrågningsunderlag, avtals-
uppföljning samt beslut om sanktioner sker på Stadsledningskansliet. Det 
dagliga arbetet med val och ersättning för utförda insatser sker på respektive 
förvaltning. 

Resultat av avtalsuppföljning 

Avtalen med de privata utförarna inom hemtjänst gäller ett år i taget och ny 
avtalsperiod startar vid varje årsskifte. Resultatet av 2018 års avtalsuppföljning 
har lett till i att alla bolagen har fått förnyad auktorisering.  Ett av hemtjänst-
företagen har blivit auktoriserade med krav på åtgärder eftersom bolaget inte 
har kunnat visa att bolaget har uppnått den avtalade nivån på 75 % under-
sköterskor. Kravet uppfylldes i januari 2019. Katarinas Hemtjänst AB har den 6 
mars 2019 försatts i konkurs. 

Sammanställning över aktuella utförare inom hemtjänst 

Bolag 
Godkänd 
 
Anneliinas Hemtjänst AB 
OK 
 
Med Omtanke AB 
OK 
 
Osdals Hemtjänst AB
OK 

 

 
Brämhults Hemtjänst AB 
OK 
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Katarinas Hemtjänst AB 
OK 
 
Avtalsbrott, allvarliga signaler och sanktioner 

Några signaler att brukare skulle fara illa på ett allvarligt sätt vid utförande av 
hemtjänst har inte kommit till Stadens kännedom under 2018. Klagomål och 
signaler eller avvikelser ska bearbetas av bolagen själva. Syftet med att bolagen 
själva ska bearbeta klagomål och avvikelser är att organisationerna ska lära sig 
och utifrån erfarenhet förbättra och säkra sin verksamhet.  

Godkännande inför den nya avtalsperioden utesluter inte att Staden kan säga 
upp eller kräva åtgärder mot bolagen under avtalstiden.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 

2. Beslutsförslag 
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§ 137 Dnr KS 2018-00342 3.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut kvartal 4 år 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Rapporterna läggs till handlingarna.  
 
Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala omsorgsnämnden 
skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej verkställts inom tre 
månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges tidpunkten för beslutet 
och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för dröjsmålet. Personen ska 
vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per kvartal. När ett ärende som 
tidigare rapporterats som ej verkställt, senare verkställs, ska nämnden anmäla 
detta till IVO och Stadsrevisionen. 

 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familje-
omsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. I 
rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid 
som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten ska vara 
avidentifierade.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. 31 december 2018 

2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. 31 december 2018   
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§ 138 Dnr KS 2015-00612 512 

Svar på motion av Pirita Isegran (M). Ta fram ett lokalt 
trafikhinder 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 3, 2 avstår, föreslå Kommun-
fullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Pirita Isegran (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-09-17 
inlämnat rubricerad motion. I motionen föreslås att Kulturnämnden ges i 
uppdrag att skyndsamt ta fram ett förslag på ett lokalt inspirerat och prisvärt 
trafikhinder 

 

Motionen har varit remitterad till Kulturnämnden och Tekniska nämnden. 
Tekniska nämnden anför att ett trafikhinder med lokal förankring med ett 
textilt tema redan tagits fram av Tekniska förvaltningen. Trafikhindret utgörs av 
en sittvänlig knalle i betong. Kulturnämnden tillstyrker motionen och föreslår 
att Kulturförvaltningen utlyser en mindre tävling och att vinnande förslag blir 
verklighet genom Tekniska nämndens försorg. 

 

När det gäller trafikhinder är det Tekniska nämnden som ansvarar för när och  
hur dessa hinder skall placeras i trafikmiljön för att uppnå avsedd effekt på 
trafikflödet. Det primära syftet är inte att öka det konstnärliga uttrycket i 
stadens gaturum. Inte desto mindre är det viktigt att värna om Borås Stads 
profil att vara en framstående kommun när det gäller konstnärligt uttryck och 
mångfald. Kommunstyrelsen förutsätter att de två nämnderna kan föra en 
seriös dialog och med ömsesidig respekt för varandras ansvarsområden. 

 

En tävling för att få fram förslag till alternativa lokala trafikhinder utöver de 
som redan finns kan vara en bra ide för att förstärka det konstnärliga uttrycket 
och samtidigt vara funktionellt ur ett trafikperspektiv. Kommunstyrelsen ser 
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inga hinder att Tekniska nämnden och Kulturnämnden i sådana fall gör detta i 
samverkan.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Remissvar från Kulturnämnden och Tekniska nämnden 

3. Motion från Pirita Isegran (M).  

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att motionen bifalls, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag 
och dels till Annette Carlsons (M) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Anna 
Svalanders (L) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Anna 
Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Oliver Öberg (M) och Annette Carlson (M). 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att 
rösta. 
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§ 139 Dnr KS 2017-00385 866 

Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (L) och Bengt 
Wahlgren (L): "Samarbeta med konstnärer för estetisk 
kvalitet" 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad 

Sammanfattning av ärendet 
Morgan Hjalmarsson (L) och Bengt Wahlgren (L) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2017-04-27 lämnat in rubricerad motion. I motionen föreslås att 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Tekniska nämnden att med hjälp av Kultur-
nämnden ta fram former av betonghinder som kan ersätta de befintliga. 
Motionen har skickats på remiss till Kulturnämnden och Tekniska nämnden. 

 

Kulturnämnden tillstyrker motionen. Nämnden anför att förslagen i motionen 
framläggs mot bakgrund av att Borås har ett rykte som konst- och skulpturstad 
att värna och nämnda betonghinder kan uppfattas som dåligt utformade konst-
verk. Det finns en uppenbar risk att de omtalade betonghindren i sin nuvarande 
utformning uppfattas som konstverk – av sämsta kvalitet, ovärdigt stads-
rummet. Detta blir särskilt problematiskt mot bakgrund av att Borås Stad 
genom Kulturförvaltningens försorg under längre tid arbetat med att profilera 
stadsrummet med högklassiga konstverk, ett arbete som gett nationell genklang. 
Betonghindret utformat som en knalle misspryder inte bara stadsrummet utan 
riskerar alltså också att äventyra Borås rykte som konst- och skulpturstad. Man 
bör i detta och liknande ärenden via Kulturnämnden vända sig till profes-
sionella konstnärer. 

 

Tekniska nämnden avstyrker motionen. För två år sedan tog Tekniska 
förvaltningen tillsammans med en arkitekt med mångårig erfarenhet fram ett 
trafikhinder i form av en knalle. Nämnden avsikt var då ta fram en mer 
stadsmässig utformning av de traditionella s.k. betongsuggorna. Med tanke på 
Borås historiska arv tyckte nämnden att en knalle kunde passa som en symbol 
för stadens ursprung. För att bättre smälta in i en stadsmiljö ville de förutom att 
hindret skulle vara robust och tåla påkörning att det även skulle vara klänglek 
och sittvänligt. Nämnden hade också med en ekonomisk aspekt på vad en 
tillfällig trafikanordning rimligen får kosta. I sin framställan hänvisar motio-
närerna till ett samhällsbyggnadsmål från ÖP 06. ”God arkitektur och estetisk 
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kvalitét samt trygga, tillgängliga och vackra utemiljöer i samspel med identitet 
och historia”. 

Tekniska nämnden anser att knallen som tillfällig trafikanordning väl ansluter 
till målet. Dagligen kan vi se barn som klättrar och leker med knallen vilket inte 
tillåts när det kommer till stadens offentliga konstverk/skulpturer. Vad avser 
den estetiska kvalitén finns det lika många uppfattningar som det finns 
människor. Att kasta bort de trafikhinder i form av knallar som är framtagna ser 
Tekniska nämnden som slöseri med skattemedel. Nämnden kan inte se att det 
finns behov av ytterligare alternativ till tillfälliga trafikhinder. Enligt uppgift från 
Tekniska förvaltningen har det kostat ca 300 tkr för 32 st hinder. Förvaltningen 
poängterar också att de inte betalat något för utveckling och design inför till-
verkningen av dessa trafikhinder.  

Kommunstyrelsen anser att det är viktigt att stadens gaturum håller en hög 
standard både byggnadstekniskt och vad gäller konstnärligt uttryck. I Kultur-
nämndens reglemente anges att: 

 
-i samråd med berörda institutioner och brukare besluta om konstnärlig 
utsmyckning av offentliga platser och byggnader. 
 
I det här fallet med trafikhinder är det Tekniska nämnden som ansvarar för när 
och hur dessa hinder skall placeras i miljön för att uppnå avsedd effekt på 
trafikflödet. Det primära syftet är alltså inte att öka det konstnärliga uttrycket i 
stadens gaturum. Inte desto mindre är det viktigt att värna om Borås Stads 
profil att vara en framstående kommun när det gäller konstnärligt uttryck och 
mångfald. Kommunstyrelsen förutsätter att de två nämnderna kan föra en 
seriös dialog och med ömsesidig respekt för varandras ansvarsområden. 
Kommunstyrelsen är således inte beredd att föreslå några formella uppdrag i 
sammanhanget utan litar på de inblandades goda vilja och intentioner. 
Motionen förklaras därmed besvarad.  

Beslutsunderlag 
1. Svar på motion till Kommunfullmäktige 

2. Motion från Morgan Hjalmarson (L) och Bengt Wahlgren (L) 

3. Yttrande över motionen från Kulturnämnden och Tekniska nämnden 
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§ 140 Dnr KS 2014-00292 299 

Svar på motion av Morgan Hjalmarsson (FP): Året om 
på Almenäs 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen avslås.  

Sammanfattning av ärendet 
Morgan Hjalmarsson har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2014-03-20 
lämnat in förslaget att uppdra åt Lokalförsörjningsnämnden att renovera och 
bygga till kafébyggnaden på Almenäs för att möjliggöra verksamhet året om.           

Motionen har skickats på remiss till Lokalförsörjningsnämnden och Fritids- och 
folkhälsonämnden. Lokalförsörjningsnämnden tillstyrker motionen under 
förutsättning att hyresgästen kan acceptera och garantera den nya hyran. Fritids- 
och folkhälsonämnden tillstyrker den del av motionen som avser renovering 
och utbyggnad av kafé-, restaurang- och konferensverksamhet i huvud-
byggnaden och annexet. 

Sedan motionen inkom till Kommunfullmäktige har förutsättningarna för-
ändrats genom att det är en ny hyresgäst och det visar sig inte möjligt att de 
ökade kostnader som en renovering innebär kan finansieras med hyresintäkter.  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Morgan Hjalmarsson (L): Året om på Almenäs!, 2014-03-20 

2. Yttrande över motion av Morgan Hjalmarsson (L): Året om på Almenäs från 
Fritids- och folkhälsonämnden, 2014-08-26 

3. Yttrande över motion av Morgan Hjalmarsson (L): Året om på Almenäs från 
Lokalförsörjningsnämnden, 2014-08-14 
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§ 141 Dnr KS 2018-00889 1.1.1.1 

Svar på motion av Joakim Malmberg (FP), Alexis 
Mouschopanis (M) och Falco Güldenpfennig (KD): Ett 
gemensamt bostadsbolag med bättre möjligheter 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen avslås 

Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt eget 
yrkande. 

 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt eget yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Joakim Malmberg (L), Alexis Mouschopanis (M) och Falco Güldenpfennig 
(KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2012-06-20 lämnat in 
förslaget att Viskaforshem, Toarpshus, Fristadbostäder och Sandhultsbostäder 
slås samman med AB Bostäder så att kommunen får ett gemensamt bostads-
bolag. Kommunstyrelsen anser att Borås Stad även fortsättningsvis ska ha fler 
än ett bostadsbolag.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, Svar på motion, 2019-04-08 

2. Beslutsförslag, 2019-04-08 

3. Motion, 2012-06-20 

 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen  
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen avslås. 
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Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls, se 
bilaga. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag, dels till Andreas Exners (SD) yrkande och dels till Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja be-
svarad. Votering begärs. 
 
Ordföranden tillkännager att Kerstin Hermanssons (C) förslag är huvudförslag i 
huvudomröstningen.  
 
För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Andreas Exners (SD) yrkande och dels till Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja be-
svarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Andreas Exners (SD) yrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons KD) yrkande”.  
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och Annette Carlson 
(M). 
 
Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), 
Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf 
Olsson (S) avstår från att rösta. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 3 röster mot 2, 8 avstår: 
 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i huvudomröstningen. 
 
Huvudomröstning 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande”.  
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Oliver 
Öberg (M), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida 
Lengemark (V), Kerstin Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson 
(S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 
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§ 142 Dnr KS 2017-00797 805 

Svar på motion av Anna Svalander (L) om jämställd 
idrott 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen förklaras besvarad 

Sammanfattning av ärendet 
Anna Svalander (L) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2017-12-19 
lämnat in rubricerad motion. I motionen föreslås att: 
 
-Borås Stad kartlägger hur samtliga resurser till idrottsrörelsen fördelas ur ett 
jämställdhetsperspektiv. Det gäller alla former och fördelning av bidrag, 
fördelning av halltider och plantider, annonser, reklam och 
marknadsföringsbidrag samt olika former av utbildningsbidrag, 
arbetsmarknadsbidrag eller andra transfereringar. 
 
-Att det utifrån kartläggningen sätts upp tydliga mål för en jämställd fördelning, 
att regler och system för bidrag och resurser stödjer en jämställd fördelning, 
samt att mål och utfall följs upp årligen så att bidragen kan användas också som 
styrmedel för att uppnå en mer jämställd idrottsrörelse i Borås.  
 
-Att det tas fram ett bidragssystem/policy för att kunna stödja enskilda 
elitidrottare i sin satsning och inte som idag, enbart fokusera på lag och 
lagsporter. 
 
-Att Borås Stad gör som Malmö Stad och andra och genomgår en 
jämställdhetscertifiering av bidrag och resurser till Idrottsrörelsen. 
 
Motionen har skickats på remiss till Fritids- och folkhälsonämnden som 
beslutar att tillstyrka intentionen i motionen i de delar som rör nämndens 
ansvarsområde samt översänder yttrandet till  Kommunstyrelsen. Nämnden 
hänvisar till att enligt nyligen framtagen statistik (bifogas motionssvaret) är 
jämställdheten bland idrottsföreningar i Borås ganska god, 47 % tjejer och 53 %
killar, om man räknar bort fotbollen. Fotbollen är den i särklass största idrotten
både för killar och tjejer och påverkar i hög grad den totala fördelningen av 
deltagartillfällen. Inom fotbollen är deltagartillfällena fördelade på 24 % tjejer 
och 76 % killar och medräknat i den totala statistiken blir fördelningen 37 % 
tjejer och 63 % killar. Bland de största idrotterna i Borås som domineras av 
kvinnor finns ridning, konståkning, friidrott och gymnastik. Idrotter som 
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domineras av män är ishockey, innebandy, fotboll och basket. Idrotter som 
hamnar i intervallet 40-60 % är tennis, handboll och simidrott1. Tittar man på 
hela föreningslivet i Borås ser man att medlemskapet är relativt jämt fördelat, 46 
% kvinnor och 54 % män. 

Från och med 2018 har Fritids- och folkhälsoförvaltningen gått över till en helt 
digital redovisning av medlemmar och aktiviteter vilket betyder att vi kan lämna 
den här typen av redovisning varje år. Borås Stad har en lång tradition av 
generösa föreningsbidrag. Detta är en förutsättning för att föreningarna ska 
kunna föra en långsiktig planering och vara en stabil part att samverka med. 
Överenskommelsen som undertecknades mellan Borås Stad och civilsamhället 
bygger på en gemensam värdegrund och säkerställer bland annat att vi kan 
mötas i dialog på lika villkor. Det är utifrån denna värdegrund som 
föreningsbidragen ska utformas och inte enligt särskilda styrmedel baserat på 
faktorer som har en längre och mer djupgående problematik än förhållandet 
mellan män och kvinnor i föreningslivet i Borås. 

Fritids- och folkhälsoförvaltningen har under 2017 dragit igång en satsning på 
elitidrottande kvinnor i individuella idrotter. Projektet syftar till att utveckla 
redan talangfulla kvinnor genom att erbjuda föreläsningar kring sponsring, 
mental träning, fysträning med mera. Projektet syftar också till att kvinnorna 
själva delar med sig av sina egna erfarenheter för att stärka varandra. 
Förhoppningsvis kan detta vara ”tungan på vågen” som gör att fler vågar ta 
steget full ut och satsa på sin idrott. En kvinnlig projektledare leder arbetet. 

Malmö Stad samarbetar med Fair Pay som är en stiftelse som arbetar för att alla 
människor ska få idrotta på lika villkor. De bidrar med praktiska lösningar och 
kunskap för att göra samhället mer jämlikt och hållbart för alla”. De erbjuder 
kartläggningar, rådgivning, konsultuppdrag, certifiering och föreläsningar och 
vänder sig till organisationer, företag och kommuner. Fritids- och 
folkhälsoförvaltningen är positiv till det arbete som Malmö Stad gör 
tillsammans med Fair Pay och kommer att kontakta båda parter för mer 
information. 

Kommunstyrelsen bedömer att Fritids- och folkhälsonämnden arbetar 
målmedvetet och systematiskt med den viktiga jämställdhetsfrågan inom 
idrottsrörelsen.  

Nämndens mål att uppnå inom området under planperioden 2018-2020:  

• Ta fram faktaunderlag och statistik som belyser föreningslivet ur ett 
jämställdhetsperspektiv.  

• Ta fram metoder och förslag på åtgärder för att stärka och utveckla 
jämställdhetsarbetet i föreningslivet.  

• Så långt det är möjligt visa könsuppdelad statistik vid skriftlig och muntlig 
presentation av tabeller och diagram.  
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• Använda jämställdhetsperspektivet vid analys av resultat och förslag till 
åtgärder.  

• Undersöka möjligheterna till att skapa ett jämställdhetsindex och prova detta i 
någon form.  

• Uppnå en jämn könsfördelning inom spannet 40/60 % bland deltagarna i den 
öppna ungdomsverksamheten.  

• Alla som arbetar i den öppna ungdomsverksamheten ska ha en
grundutbildning i våldsprevention med genusförändrande ansats.

 
  

• Verksamhetens behov av insatser, åtgärder och utvecklingsområden utifrån en 
jämställdhetsintegrerad budget (gender budget) 

 

En tillförlitlig och transparent redovisning av statistik hur fördelningen mellan 
könen ser ut är en förutsättning och ger samtidigt ett tryck på föreningarna att 
öka jämställdheten. Satsningen på projektet med målsättningen att få fram fler 
elitidrottande kvinnor i individuella idrotter blir intressant och spännande att 
följa. Kommunstyrelsen är överens med motionären att inriktningen på 
förslagen till åtgärder i motionen är relevanta för ett fortsatt arbete med att 
förbättra jämställdheten. Bedömningen är dock att Fritids- och 
folkhälsonämnden inte behöver några särskilda direktiv från 
Kommunfullmäktige för att fortsätta sin strävan mot ett mer jämställt 
föreningsliv. Kommunstyrelsen förutsätter att nämnden med jämna mellanrum 
redovisar statistik som förhoppningsvis stödjer ambitionerna. 

 

Kommunstyrelsen vill också i sammanhanget poängtera att kommunen som 
helhet belyser jämställdhetsfrågan i budgetsammanhang genom att nämnderna 
skall beskriva åtgärder, insatser och utvecklingsområden inom ramen för sin 
handlingsplan för jämställdhetsintegrering.  

Beslutsunderlag 
1.  Fullmäktigeskrivelse 

2. Fritids- och folkhälsonämndens remissvar med bilagor 

3. Budget 2019:2 för Fritids- och folkhälsonämnden  

3. Motion från Anna Svalander (L)  
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§ 143 Dnr KS 2017-00824 824 

Svar på motion av Marie Fridén (M) Tillgänglig fritid 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 3, 2 avstår, föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad 

 

Reservation 

Mot besluter reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD). 

Sammanfattning av ärendet 
Marie Friden (M) har i motion 2017-12-19 föreslagit Kommunfullmäktige att 

-Ge Fritids- och folkhälsonämnden i uppdrag att utreda möjligheten att inrätta 
en mobil fritidsgård.  

Motionen har varit remitterad till Fritids- och folkhälsonämnden som tillstyrker 
intentionen i motionen. 

Nämnden anför att Marie Fridén i sin motion lyfter fram många viktiga frågor 
för fritidsgårdsverksamheten/Öppen ungdomsverksamhet inom Borås Stad 
som jämställdhet, tillgänglighet och delaktighet. Dessa frågor är redan i dag 
prioriterade men som motionären beskriver behöver exempelvis jämställdhets-
resultaten avseende jämn könsfördelning bland besökarna förbättras.  

I dagsläget har några enheter lyckats bra med en jämn könsfördelning bland 
besökarna medan det finns en förbättringspotential hos andra. En av styrkorna 
med en väl fungerande fritidsgård är kontinuitet som bland annat innebär att 
ungdomarna vet att gården är öppen, fastställda och återkommande tider. Detta 
främjar besökarnas möjlighet till delaktighet i allt som rör gården vilket innebär 
att de får en känsla av tillhörighet, vilket har många positiva effekter. Många 
anser också att fritidsgårdarna har en kompensatorisk uppgift och är därför 
placerad i områden som anses ha störst behov av en sådan. En mobil enhet kan 
ha svårt att tillhandahålla de styrkor som nämns ovan. Det finns en risk att 
verksamheten till största delen består av anordnade aktiviteter och att det finns 
mindre tid för exempelvis delaktighet och värdegrundsarbete. En utbildad 
fritidsledare har en bred kompetens som innebär mycket mer än att ordna 
”aktiviteter” och det är viktigt att denna kompetens utnyttjas på bästa sätt. 
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Begreppet Öppen ungdomsverksamhet syftar till, vilket motionären också 
belyser, att lyfta fram möjligheten att också verka utanför fritidsgårdens fyra 
väggar. Erfarenhet från exempelvis ungdomsledarutbildningar och den 
sommarlovsverksamhet vi arrangerar visar att fördelningen mellan könen kan 
bli jämnare om verksamheten vid vissa tillfällen flyttar från befintlig fritidsgård. 

Fritids- och folkhälsonämnden beslutade 2018-11-05 om ”Program för Öppen 
ungdomsverksamhet” där avsikten med verksamheten är att den ska vara 
tillgänglig för alla och främja en jämlik hälsa hos unga. Kön, könsöverskridande 
identitet och uttryck, funktionsnedsättning, sexuell läggning, etnicitet, religion 
och ålder ska beaktas för att unga ska få en jämlik tillgång till verksamheten. 
Den öppna ungdomsverksamheten är samlingsbegreppet för verksamheten på 
fritidsgårdar och det främjande arbetet för barn och unga, med fokus i åldrarna 
10-18 år. Programmet i sin helhet kan nås på  

https://intranet.boras.se/download/18.540ed7b8166d5b87f9223c1f/15414901
79937/Program%20för%20öppen%20ungdomsverksamhet%20-
%20program.pdf 

Kommunstyrelsen anser att jämställdhet och mångfald i det kommunala 
fritidsutbudet är en prioriterad fråga. Fritidsgårds- och ungdomsverksamheten 
spelar en viktig roll som mötesplats för ungdomar med olika kön och kulturell 
bakgrund. Fritids- och folkhälsonämnden visar på att arbetet med ”Öppen 
ungdomsverksamhet” kan vara ett sätt att få en jämnare könsfördelning till 
verksamheten. Motionen förklaras därmed besvarad.  

Beslutsunderlag 
1. KF-skrivelse 

2. Fritids- och folkhälsonämndens remissvar 

3. Motion från Marie Fridén 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har förslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls. 
 

Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlsons (M) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
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Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Anna 
Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Oliver Öberg (M) och Annette Carlson (M). 

 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att rösta. 
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§ 144 Dnr KS 2019-00232 1.3.1.0 

Nybyggnation Rydboholm 1:467 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Viskaforshem AB: s nybyggnation av 13 markbostäder på tomten Rydboholm 
1:467 i Viskafors, till en budgeterad investeringsutgift om cirka 55 miljoner 
kronor, godkänns. Kommunfullmäktige tar inte ställning till investeringens 
affärsmässighet, detta åvilar bolaget.  

Sammanfattning av ärendet 
Viskaforshem AB avser att uppföra 13 markbostäder på Källsprångsvägen; 
tomten Rydboholm 1:467 i Viskafors, för vilket bolaget erhållit bygglov. 
Bolagets styrelse har beslutat om investeringen den 19 februari 2019, och 
skrivelse har inkommit till kommunen den 27 december 2018 och den 20 
februari 2019. I enlighet med bolagsordningen bereds Kommunfullmäktige 
möjlighet att ta ställning till investeringen.   

 

Sammantaget bedömer Kommunstyrelsen att investeringen påfrestar bolagets 
ekonomi och finansiella ställning. Investeringen ligger dock i linje med 
ägardirektivet och är viktig för utvecklingen av det område bolaget har att verka 
inom. En förutsättning för Kommunstyrelsens bedömning, och även en 
förutsättning för att Viskaforshem ska erhålla lagfart, är att hela projektet 
genomförs, d v s att alla 13 bostäder byggs.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse, 2019-04-08 

2. Beslutsförslag, 2019-04-08 

3. Bolagets framställan, 2018-12-27 

4. Bolagets framställan, 2019-02-20 

5. Bolagets styrelseprotokoll, 2019-02-19 
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§ 145 Dnr KS 2017-00542 420 

Svar på motion av Anders Österberg (S): Mindre 
partiklar och fler levande människor - det är rätt bra 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad 

Sammanfattning av ärendet 
Anders Österberg (S) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2009-05-13 
lämnat in förslaget att: 
 
För att effektivt förbättra folkhälsan och bekämpa partiklarna föreslås 
kommunfullmäktige att besluta: 

Dubbdäcksanvändandet i Borås skall minskas. Detta skall också vägas mot 
trafiksäkerhet. 

Gatunämnden ges extra resurser för att i mars och april eller annan lämplig 
tidpunkt arbeta mer med dammbindning. 

Vägbeläggningen på våra gator förbättras. 
 

Motionen har skickats på remiss till Fritids- och folkhälsonämnden, Tekniska 
nämnden och Miljö- och konsumentnämnden. Fritids- och folkhälsonämnden 
avstyrker motionen Tekniska nämnden och Miljö- och konsumentnämnden 
tillstyrker motionen. 
 
Kommunstyrelsen anser att det är viktigt med dubbdäck ur 
trafiksäkerhetssynpunkt. Dock finns det idag bra dubbfria alternativ och 
trenden är enligt Trafikverket att användandet av dubbade vinterdäck minskar i 
Sverige. Vidare så ger dammbindning som metod att minska partiklarna i luften 
en relativt kortvarig effekt. Dessutom så slits en våt vägbana hårdare än en torr 
vägbana varför produktionen av partiklar ökar vid dammbindning. För att 
minska slitaget och därmed partikelhalterna på gator/vägar har utvecklingen 
varit att beläggningarna har fått slitstarkare stenmaterial och stenrikare 
beläggningstyper. 
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Av de mätningar som Miljökontoret gjort i Borås tyder resultaten på att 
uppställd miljökvalitetsnorm för PM10 (inandningsbara partiklar mindre än 10 
micrometer) ej överskrids. Det innebär att Borås klarar miljökvalitetsnormerna 
(MKN) för partiklar även om halterna periodvis kan vara höga. Därmed krävs 
inte en åtgärdsplan för att minska halterna.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Motion 
3. Remissammanställning 
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§ 146 Dnr KS 2019-00039 1.2.4.1 

Årsredovisning 2018 (kommunens förvaltningar)  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Dispositioner i Bokslut 2018 föreslås att göras enligt nedan: 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31  100 000 000 kr. 
Medfinansiering av statlig infrastruktur 13 054 972 kr 
Projekt Sommarlovskort i kollektivtrafiken under 4 år 20 000 000 kr 
Beloppen är inräknade i kommunens redovisade resultat.  
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 139 457 000 kr 
överförs från tidigare år till 2019 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet DRIFTREDOVISNING 
 
Ej förbrukade investeringsmedel 2018 på sammanlagt 102 346 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2019 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar.  
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2018 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industri-
byggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i 
Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, 
AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarna.  
 
Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 

Verksamheterna under 2018 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda kom-
munala ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

 
Reservation 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD), se bilaga reservation alternativt förslag.  
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Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad bedriver huvuddelen av sin verksamhet genom 18 olika nämnder 
samt ett revisorskollegium, sammanlagt omsattes ca 7,9 mdkr inom dessa 
verksamheter. I bolagsform bedrivs verksamhet genom 18 olika företag som 
tillsammans omsätter ca 2,0 mdkr. Borås Stad som koncern omsätter således ca 
9,9 mdkr per år. 

Borås Stad har sedan millennieskiftet kunnat bygga upp en stark ekonomisk 
plattform. Detta har gynnat verksamheten under perioden och kommer 
framgent att medverka till att kunna nå målet med en planerad och stabil 
verksamhet. Liksom andra kommuner har vi drabbats av konjunktursvackor 
eller fått besked om kraftiga sänkningar i kommunernas kostnadsutjämning. 
Men det som sticker ut för Borås del är att vi hållit tag i ekonomin, bl.a. genom 
tilltagna buffertar i budgetprocessen, samt sedan i årsredovisningen byggt upp 
reserver för resultatutjämning eller avsättningar. 

Känslan av ett bra ekonomiskt ledarskap på alla nivåer har dock fortsatt och 
innebär att den kommunala verksamheten i Borås kunnat utvecklas. Den 
plattform som skapats genom ekonomisk balans och kostnadskontroll ger bra 
förutsättningar för att klara variationer i konjunkturen. 

Ett bekymmer, som vi återkommer till, är alltid en anpassning till rådande 
resurser. Utrymmet för tillväxt kan kraftigt reduceras om anpassningar till 
verksamhetsunderlag ej kan ske, t ex till färre elever i våra skolor. 

Genom dessa dispositioner har den löpande verksamheten under åren kunnat 
hållas på en bra nivå samtidigt som också satsningar skett på framtiden. 
Exempel på tidigare dispositioner är att vi tidigare avsatt 732 mnkr och nu i år 
ytterligare 100 mnkr till den s.k. dolda pensionsskulden, i syfte att kunna behåll
verksamhet när skulden skall betalas, samt att vi kunnat engagera oss i 
specialsatsningar. När Trafikverket inte prioriterat för Boråsarna angelägna 
projekt såsom byggande av Rv 27, projekt Förbifart Sjöbo samt viktiga gatu- 
och cykelvägar så har kommunen haft kapacitet att gå in. Särskilda egna 
satsningar har också varit möjliga för en utbyggd IT-infrastruktur. 

Verksamheten och ekonomin i Borås Stad har fortsatt att kontrollerat 
utvecklats och har utöver en i grunden stark finansiell ställning. En god 
ekonomi är dock inget självändamål men påverkar i högsta grad möjligheterna 
till en bra och jämn verksamhetsutveckling.  

a 
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsen ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
 
Dispositioner i Bokslut 2018 föreslås att göras enligt nedan: 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31  100 000 000 kr. 
Medfinansiering av statlig infrastruktur 13 054 972 kr 
Projekt Sommarlovskort i kollektivtrafiken under 4 år 20 000 000 kr 
Beloppen är inräknade i kommunens redovisade resultat.  
 
Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 139 457 000 kr 
överförs från tidigare år till 2019 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet DRIFTREDOVISNING 
 
Ej förbrukade investeringsmedel 2018 på sammanlagt 102 346 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2019 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar.  
 
I övrigt godkänns Årsredovisning 2018 för Borås Stad. 
 
Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarna      
 
Vidare att Kommunstyrelsens för egen del beslutar: 

Verksamheterna under 2018 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda 
kommunala ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Projekt sommarlovskort i kollektivtrafiken under 
4 år stryks och ersätts med kompetenshöjande insatser inom förskolan, se 
bilaga alternativt förslag. 
 

Vidare yrkar Annette Carlson (M) att Kommunstyrelsen föreslår Kommun-
fullmäktige besluta: Följande tillägg görs i första beslutsmeningen: ”Korten ska 
kvitteras ut av vårdnadshavare”, se bilaga, tilläggsförslag. 
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Ulf Olsson (S) yrkar avslag på Annette Carlsons (M)  tilläggsyrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer prosition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlsons (M) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Anna 
Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD),  Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M). 
 
Ordföranden ställer därefter proposition på avslag respektive bifall till Annette 
Carlsons (M) tilläggsyrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill avslå 
Annette Carlsons (M) tilläggsyrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner 
nej har Kommunstyrelsen beslutat bifalla Annette Carlsons (M) tilläggsyrkande. 
 
Omröstning 

Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Anna 
Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers(SD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M). 
 
Reservation 
Mot besluter reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) yrkande, se bilaga 
reservation tilläggsförslag. 
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§ 147 Dnr KS 2019-00345 1.2.4.1 

Ärenden som behandlas i samband med årsredo-
visning 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Redovisade ärenden läggs till handlingarna i samband med årsredovisning 2018 

Sammanfattning av ärendet 
 

Program för att förebygga psykisk ohälsa i skolan 
Dnr 2018-00875, 3.5.1.0    
 
Översyn av akutboende 
Dnr 2018-00665, 3.7.1.0    
 
Interreligiöst råd i Borås Stad (Budgetuppdrag 2018) 
Dnr 2018-00576, 1.1.2.25  
 
Initiativärende: Sommarlovskort 2019 
Dnr 2019-00209, 1.2.4.0   
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§ 148 Dnr KS 2018-00878 1.1.2.25 

Ombud och ersättare till föreningsstämman 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stads ombud på Kommuninvests föreningsstämma 2019 ges mandat att 
rösta i enlighet med utskickat förslag från Kommuninvest.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommuninvest ekonomisk förening håller föreningsstämma den 11 april 2019.  

Kommunstyrelsen bedömer framlagda förslag från styrelsen i Kommuninvest 
ekonomisk förening som lämpliga samt ligga i linje med det som 
kommunicerats på medlemssamråd.  

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag, 2019-04-08 

2. Skrivelse, 2019-04-08 

3. Bilaga; Kallelse till föreningsstämma, inkommen 2019-03-22 
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§ 149 Dnr KS 2019-00101 3.1.1.5 

Yttrande över samråd ny översiktsplan för Göteborg 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen är positiv till ny översiktsplan för Göteborg och instämmer i 
bedömningen att god tillgänglighet behövs i centrala Göteborg.  Efterfrågan på 
järnvägskapacitet för både gods- och persontrafik växer kraftigt i regionen och 
Götalandsbanan är en av de järnvägar som är särskilt angelägna att bygga ut. En 
centralt belägen järnväg med turtäthet som kan konkurrera med bilen är viktigt 
för att minska den regionala bilpendlingen från öster.  

Sammanfattning av ärendet 
Göteborg ska vara en hållbar stad, öppen för världen. Detta ska de uppnå 
genom att planera för en nära, sammanhållen och robust stad. Det är 
utgångspunkten för den målbild som Göteborg har tagit fram.  

Det är angeläget att öka möjligheterna för hållbart resande till och från 
Göteborg, för att skapa förutsättningar för hållbar tillväxt i regionen. 
Kollektivtrafikens kapacitet, linjesträckningar och turtäthet är av mellan-
kommunalt intresse. Majoriteten av de som dagligen pendlar in till Göteborg 
från omgivande kommuner reser med bil. Göteborg är därför i hög grad 
beroende av samarbete med våra grannkommuner för att uppnå stadens och 
Göteborgsregionens mål om resande, transporter och stadsmiljöer.  

Effektiv användning av befintlig infrastruktur samt komplettering med saknade 
länkar berör såväl Göteborg som angränsande kommuner. Efterfrågan på 
järnvägskapacitet för både gods- och persontrafik växer kraftigt i regionen. I 
järnvägsnätet är det särskilt angeläget att bygga ut Västlänken, Götalandsbanan 
via Mölndals centrum samt att förstärka Bohusbanan.  

Beslutsunderlag 
Inbjudan till samråd Ny Översiktsplan för Göteborg Dnr: 0199/17, 2019-01-21 

Samrådshandling Ny Översiktsplan för Göteborg, 2019-01-21  

Karta Ny Översiktsplan för Göteborg, 2019-01-21 
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§ 150 Dnr KS 2018-00472 3.1.1.2 

Yttrande över planändring för Kv. Borås Solhem 4 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3: 

Kommunstyrelsen uppmanar Samhällsbyggnadsnämnden att pröva möjligheten 
att ändra detaljplanen. Tallarna på höjden ska värnas. Parkeringslösningen bör 
ses över och inte göra intrång på områdets grönska.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt eget 
yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt eget yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Sökande vill förtäta fastigheten Solhem 4 med ytterligare flerbostadshus.  

Förslaget går i linje med den översiktliga planeringen där inriktningen är att 
utveckla en blandad stadskaraktär i centrala och centrumnära lägen.     

Planen ingår i ett större icke planlagt område som med fördel bör ses över och 
en projektstudio för området har genomförts för att bedöma möjlig utveckling 
på lång sikt både vad det gäller bebyggelseutveckling, trafiknät och grön-
struktur. Ansökan överensstämmer med denna utveckling och planläggning kan 
ske tillsammans med pågående planändring för Solhem 1. 

Då marken är ett Klass III område i grönområdesplanen kan kompensations-
åtgärder för förlorade gröna värden krävas. 

Den intilliggande kulturhistorisk utpekade villamiljöerna i Östermalm kv 
Fjällvråken behöver beaktas.  

Beslutsunderlag 
Ansökan planbesked Solhem 4, 2018-06-14 

Översiktskarta Solhem 4, 2019-03-18 
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Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Uppmana Samhällsbyggnadsnämnden att pröva möjligheten att ändra 
detaljplanen. Tallarna på höjden ska värnas. Parkeringslösningen bör ses över 
och inte göra intrång på områdets grönska. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Avslå AB Bostäders begäran av planändring för 
kvarteret Borås Solhem 4, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att innan Kommunstyrelsen kan 
ta ställning till ansökan om planläggning för Kv. Borås Solhem 4, ska Samhälls-
byggnadsnämnden studera området i ett planprogram, där ett helhetsgrepp tas 
över vilken grönska som ska bevaras och hur den ansträngda trafiksituationen i 
området kan lösas, se bilaga. 
 
Proposition 

Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag, dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas Exners 
(SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. Votering begärs. 
 
Ordföranden tillkännager att Kerstin Hermanssons (C) förslag är huvudförslag i 
huvudomröstningen. 
 
För att utse motförslag till huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas Exners 
(SD) yrkande. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller  
Niklas Arvidssons (KD) yrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) yrkande. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD). 
 
Ylva Lengberg (S),  Therése Björklund (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson 
(S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och 
Ulf Olsson (S) avstår från att rösta. 
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Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar med 3 röster mot 2, 8 avstår: 

Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i huvudomröstningen. 

 

Huvudomröstning 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande”.  
 

Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Oliver 
Öberg (M), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida 
Legnemark(V), Kerstin Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson 
(S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 
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§ 151 Dnr KS 2018-00305 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Nordström (M) och Annette 
Carlson (M)  - Dags för barn- och ungdomsledare att 
visa utdrag ur belastningsregistret 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad. 

Fritids- och Folkhälsonämnden uppdras att inom ramen av certifieringen 
”Säker och trygg förening” stödja och uppmana föreningar att begära utdrag ur 
belastningsregistret vid särskild anledning eller misstanke om brott. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Annette Nordström (M) och Annette Carlsson (M) har vid Kommun-
fullmäktiges sammanträde 2018-04-12 lämnat in förslaget att uppdra åt Fritids- 
och folkhälsonämnden som ansvarig nämnd, i samverkan med övriga berörda 
nämnder, att ta fram ett registerkrav gällande utdrag från belastningsregistret 
från alla barn- och ungdomsledare inom Borås föreningar.          

Motionen har skickats på remiss till Fritids- och folkhälsonämnden.  

Fritids- och folkhälsonämnden har i grunden uppfattningen att föreningslivet 
ska vara säkert och tryggt. Därför har nämnden tagit fram ett certifierings-
underlag som kallas ”Säker och trygg förening”.  

Fritids- och folkhälsonämnden anser inte att ett krav på registerutdrag ur 
belastningsregistret får den effekt som motionen avser. Ett utdrag ur 
belastningsregistret är ingen garanti för att hitta olämpliga ledare, dessutom är 
det svårt att kontrollera eller följa upp. Utifrån Överenskommelsens värdegrund 
anser vi heller inte att det ska ställas mot att föreningen ska få föreningsbidrag.  

I stället kan frågan och arbetet med fördel lyftas in som en punkt under 
samlingsnamnet ”Säker och trygg förening” och det trygghetsskapande arbetet i 
föreningen. 

 

Genom dessa insatser är och blir föreningarna medvetna om riskerna och kan 
själva ta ställning i frågan.  
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Beslutsunderlag 
1. Motion från Moderaterna 

2. Svar på remiss från Fritids- och folkhälsonämnden 

 

Förslag och yrkanden 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen  
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
Fritids- och Folkhälsonämnden uppdras att inom ramen av certifieringen 
”Säker och trygg förening” stödja och uppmana föreningar att begära utdrag ur 
belastningsregistret vid särskild anledning eller misstanke om brott. 

 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls samt att Fritid- och folkhälso-
nämnden uppdras att i bestämmelser för föreningsbidrag ange att utdrag från 
belastningsregistret ska kunna uppvisas på anmodan från förvaltningen för 
föreningens samtliga ledare inom barn- och ungdomsverksamhet inom ramen 
för ”Säker och trygg kommun”, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlsons (M) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Therése Björklund (S), Anna 
Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), Ida Legnemark (V), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M). 
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Datum 
2019-04-08 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2019-00289 1.1.2.25 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Redovisning av inneliggande initiativärenden 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärendet läggs till handlingarna 

Rutiner för hantering av remitterade initiativärenden tas fram      

Ärendet i sin helhet 
Redovisning från Stadsledningskansliet av inneliggande initiativärenden t.o.m. 
den 1 mars 2018 

Beslutsunderlag 
1. Bilaga: Initiativärenden ej besvarade 2019-03-01

Beslutet expedieras till 
Ingen expediering 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna  

Annette Carlson 

Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson 

Bilaga till § 131 Redovisning av inneliggande initiativärenden 2019



Protokollsanteckning Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Redovisning av godkända LOV-företag 

Hemtjänsten är en av de allra mest centrala delarna av Borås välfärd. Det är därför viktigt att 
vi, som företrädare för skattebetalarna, ställer tydliga och rimliga kvalitetskrav, både på den 
egna regin och de privata utförarna.  

Höga krav på kvalitet måste dock alltid gå hand i hand med rimliga och rättvisa 
förutsättningar. Så länge som de privata utförarna i praktiken har mer än 200 kronor lägre 
timersättning än egenregin för samma insatser kan knappast ett sådant rättvisekriterium 
sägas vara uppfyllt.     

För Allianspartierna 

För Moderaterna  

Annette Carlson  

   För Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson  

Bilaga till § 136 Redovisning av godkända LOV-företag



Protokollsanteckning Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ej verkställda gynnande biståndsbeslut  

Allianspartierna i Borås, Moderaterna och Kristdemokraterna, konstaterar att det fortfarande råder 
brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad. I rapporten som nu läggs fram till Kommunstyrelsen är 
det flera ärenden om bostad med särskild service för vuxna enligt LSS som ännu inte har kunnat 
genomföras p.g.a. brist på bostad. Det innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade 
uppdrag som är givet oss.  

Borås Stad betalade 2017 ut viten för ej verkställda beslut inom LSS om drygt 400 000 kronor, under 
2018 blev det ytterligare 200 000 kronor.  

Vi vill påtala att tillräckligt antal boendeplatser hade funnits i Borås om externa utförare hade tillåts 
erbjuda bostäder via LOV eller ramavtalsupphandling. Det är beklagligt att styret i staden (S, MP, C 
och L) inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen på boendeplatser. 

I rapporten framgår det att beslut om korttidsvistelse inte har kunnat verkställas då lämplig plats in 
kunnat erbjudas. Vi förväntar oss att det i framtiden tydligare framgår i rapporten vad som är 
orsaken till plats inte har kunnat erbjudas, samt om möjligheten att placera externt har efterforskats. 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna  

Annette Carlson  

Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson  

Bilaga till § 137 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut kvartal 4 år 2018



Kommunstyrelsen 
Postadress 
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SVAR PÅ MOTION 
Sida 
1(2) 

Datum 
2019-04-08 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2015-00612 512 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Pirita Isegran (M) Ta fram ett lokalt 
trafikhinder! 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen bifalles.         

Ärendet i sin helhet 
Pirita Isegran (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-09-17 
inlämnat rubricerad motion. I motionen föreslås att Kulturnämnden ges i 
uppdrag att skyndsamt ta fram ett förslag på ett lokalt inspirerat och prisvärt 
trafikhinder 

Motionen har varit remitterad till Kulturnämnden och Tekniska nämnden. 
Tekniska nämnden anför att ett trafikhinder med lokal förankring med ett textilt 
tema redan tagits fram av Tekniska förvaltningen. Trafikhindret utgörs av en 
sittvänlig knalle i betong. Kulturnämnden tillstyrker motionen och föreslår att 
Kulturförvaltningen utlyser en mindre tävling och att vinnande förslag blir 
verklighet genom Tekniska nämndens försorg. 

I svar på motion från Morgan Hjalmarsson (L) och Bengt Wahlgren (L). 
”Samarbeta med konstnärer för estetisk kvalitet” som behandlas samtidigt på 
detta KS menar Kommunstyrelsen att det är viktigt att stadens gaturum håller 
en hög standard både byggnadstekniskt och vad gäller konstnärligt uttryck.  

I Kulturnämndens reglemente anges att: -i samråd med berörda institutioner och 
brukare besluta om konstnärlig utsmyckning av offentliga platser och byggnader. 

När det gäller trafikhinder är det Tekniska nämnden som ansvarar för när och 
hur dessa hinder skall placeras i trafikmiljön för att uppnå avsedd effekt på 
trafikflödet. Det primära syftet är inte att öka det konstnärliga uttrycket i 
stadens gaturum. Inte desto mindre är det viktigt att värna om Borås Stads 
profil att vara en framstående kommun när det gäller konstnärligt uttryck och 
mångfald. Kommunstyrelsen förutsätter att de två nämnderna kan föra en 
seriös dialog och med ömsesidig respekt för varandras ansvarsområden. 

Bilaga till § 138 Svar på motion av Pirita Isegran (M) Ta fram ett lokalt trafikhinder



Borås Stad 
  Sida 

2(2) 
 

 

 
En tävling för att få fram förslag till alternativa lokala trafikhinder utöver de 
som redan finns kan vara en bra ide för att förstärka det konstnärliga uttrycket 
och samtidigt vara funktionellt ur ett trafikperspektiv. Kommunstyrelsen ser 
inga hinder att Tekniska nämnden och Kulturnämnden i sådana fall gör detta i 
samverkan.  
 
 

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 
2. Remissvar från Kulturnämnden och Tekniska nämnden 
3. Motion från Pirita Isegran (M).   
 

 

Allianspartierna i Borås 

 

Moderaterna 

 

Annette Carlson 

 Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson  

 



Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post Telefon 
033-35 70 00 vxl

SVAR PÅ MOTION 
Sida 
1(2) 

Datum 
2019-04-08 

Instans 
Kommunfullmäktige 
Dnr KS 2018-00889 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Joakim Malmberg (L), Alexis 
Mouschopanis (M) och Falco Güldenpfennig (KD): 
Motion: Ett gemensamt bostadsbolag med bättre 
möjligheter. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen bifalls. 

Sammanfattning 
Bakgrund 
Joakim Malmberg (L), Alexis Mouschopanis (M) och Falco Güldenpfennig 
(KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2012-06-20 lämnat in 
förslaget att Viskaforshem, Toarpshus, Fristadbostäder och Sandhultsbostäder 
slås samman med AB Bostäder så att kommunen får ett gemensamt 
bostadsbolag.  

Ärendet i sin helhet 
Bakgrund 
Joakim Malmberg (L), Alexis Mouschopanis (M) och Falco Güldenpfennig 
(KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2012-06-20 lämnat in 
förslaget att Viskaforshem, Toarpshus, Fristadbostäder och Sandhultsbostäder 
slås samman med AB Bostäder så att kommunen får ett gemensamt 
bostadsbolag. I motionen anförs som främsta skäl att en sammanslagning skulle 
ge bättre möjligheter för nybyggnation och lägre administrativa kostnader. De 
allmännyttiga bostadsbolagen ska enligt lag drivas enligt affärsmässiga principer 
vilket blir svårt för de mindre bolagen. 

Motionen har inte skickats på remiss.  

Kommunstyrelsens bedömning 
Borås Stad är sannerligen i topp bland jämförbara kommuner. Inte i att vi 
producerar flest nya hyresrätter bland städer i vår storlek, utan i att vi har 
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Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

Ärende E4 Svar på motion – Ett gemensamt 
bostadsbolag med bättre möjligheter 

Ändringsyrkande 

Sverigedemokraterna ställer sig positiva till förslaget om att skapa ett gemensamt 
bostadsbolag. 

Ett gemensamt bostadsbolag skulle minska de politiska kostnaderna som idag uppbärs av 
hyresgästerna genom månatliga hyresintäkter. Därutöver tillkommer en mängd tjänster som 
kunde omprioriteras för att istället höja kvaliteten och servicen mot hyresgästerna. Ett 
gemensamt bostadsbolag hade även inneburit en förstärkt finansiell ställning samt kapital, 
vilket i sin tur skulle möjliggjort för en högre grad av nybyggnation i hela Borås. 

Det är politikerna i de aktuella bostadsbolagen som beslutar om nybyggnation och 
geografisk placering av dessa. Om man bedömer att det föreligger en risk att serviceortern
skulle bortprioriteras till förmån för en mer centraliserad nybyggnation, så kan detta 
hanteras genom tydliga ägardirektiv. Dessutom kan man placera förtroendevalda i 
bostadsbolaget som följer den politiska viljan. 

a 

Den lokala representationen från ett gemensamt bostadsbolag och lokalanknytningen är 
även den av vital vikt. Denna kan förslagsvis hanteras genom lokala kontor i de olika 
serviceorterna för att förbättra service och anknytning till lokalboende.  

Vi konstaterar därmed att det närmast är en politisk ovilja och brist på ett lösningsorienterat 
förhållande som ligger till grund hos Kommunstyrelsens negativa inställning om motionen. 
Sverigedemokraterna har både viljan och lösningar på dessa fiktiva problem. Vi noterar även 
att den styrande konstellationen inte har tilltro till AB Bostäders, och därigenom samtliga 
kommunala bostadsbolags, förmåga att förvalta en fortsatt lokal anknytning om man skapat 
ett gemensamt bostadsbolag. Detta är ytterst beklagligt. 

Till följd av ovanstående information föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen 
besluta 

Att Motionen bifalles. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) 

Kommunalråd  

Kristian Silbvers (SD) 

Ledamot Kommunstyrelsen 
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ovanligt många bostadsbolag. Borås stora antal kommunala bostadsbolag är en 
kvarleva från en svunnen tid då Borås Stad var uppdelat i flera kommuner.  
 
Kommunstyrelsen anser att ett gemensamt bostadsbolag skulle ge bättre 
möjligheter för en ökad produktion av hyresrätter, i hela Borås. Ett gemensamt 
bolag skulle med största sannolikhet även ge lägre administrationskostnader. 
 

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, Svar på motion, 2019-04-08 
2. Beslutsförslag, 2019-04-08 
3. Motion, 2012-06-20    
 

För Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson  



Instans 
Kommunstyrelsen 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Årsredovisning 2018 (kommunens förvaltningar) 

Kommunstyrelsen föreslås besluta: 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 

Verksamheterna under 2018 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda kommunala 
ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Dispositioner i Bokslut 2018 föreslås att göras enligt nedan: 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31  100 000 000 kr. 
Medfinansiering av statlig infrastruktur     13 000 000 kr 
Projekt Sommarlovskort i kollektivtrafiken under 4 år    20 000 000 kr 
Kompetenshöjande insatser inom förskolan   20 000 000 kr 
Beloppen är inräknade i kommunens redovisade resultat. 

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 139 457 000 kr överförs 
från tidigare år till 2019 enligt Kommunstyrelsens förslag under avsnittet 
DRIFTREDOVISNING 

Ej förbrukade investeringsmedel 2018 på sammanlagt 102 346 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2019 enligt Bilaga till årsredovisning, investeringar. 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2018 för Borås Stad. 

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader 
i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, 
AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, 
Viskaforshem AB läggs till handlingarna. 

E9 
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Allianspartierna i Borås 

Moderaterna 

Annette Carlson 

 Kristdemokraterna  

Niklas Arvidsson   



Instans 
Kommunstyrelsen 

TILLÄGGSFÖRSLAG 

Årsredovisning 2018 (kommunens förvaltningar) 

Kommunstyrelsen föreslås besluta: 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del: 

Verksamheterna under 2018 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda kommunala 
ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Dispositioner i Bokslut 2018 föreslås att göras enligt nedan: 
Avsättning till pensionsskulden intjänad t.o.m. 1997-12-31  100 000 000 kr. 
Medfinansiering av statlig infrastruktur      13 000 000 kr 
Projekt Sommarlovskort i kollektivtrafiken under 4 år.  
Korten ska kvitteras ut av vårdnadshavare.     20 000 000 kr 
Beloppen är inräknade i kommunens redovisade resultat.  

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 139 457 000 kr överförs 
från tidigare år till 2019 enligt Kommunstyrelsens förslag under avsnittet 
DRIFTREDOVISNING 

Ej förbrukade investeringsmedel 2018 på sammanlagt 102 346 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2019 enligt Bilaga till årsredovisning, investeringar. 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2018 för Borås Stad. 

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, Industribyggnader 
i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, Inkubatorn i Borås AB, 
AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, 
Viskaforshem AB läggs till handlingarna. 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna  

Annette Carlson 

Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson  
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Alternativt förslag Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

RESERVATION ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Årsredovisningar 2018 

Stadens barn förtjänar bästa möjliga start på livet. För det krävs förskolor med personal, som 
har rätt utbildning och kompetens.  

Borås Stad har en situation med för få utbildade förskollärare och barnskötare i förhållande 
till satta målsättningar. Vi vill därför öronmärka 20 miljoner av fjolårets resultat till att införa 
ett lokalt förskolelyft. Medlen ska fördelas lika över de fyra kommande åren, d.v.s. 5 miljoner 
kronor per år. 

Det är en satsning som allianspartierna i Borås vill prioritera istället för busskort till alla barn 
och unga, oaktat vårdnadshavarnas inkomst.  

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna 

Annette Carlson       

Kristdemokraterna 

 Niklas Arvidsson  
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Tilläggsförslag Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

RESERVATION TILLÄGGSFÖRSLAG 

Årsredovisning 2018

Ansvaret för barn och omyndiga ungas handlingar ligger hos deras vårdnadshavare. Vart 
deras minderårige ska ha möjlighet att ta sig ligger i deras händer att bedöma. Det är 
Allianspartierna i Borås uppfattning att busskorten ska kvitteras ut av vårdnadshavare och 
inte av den omyndige själv. 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna        

Annette Carlson     

  Kristdemokraterna

 Niklas Arvidsson   
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Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

Ärende E9. Årsredovisning 2018 

Protokollsanteckning 

I och med en pressrelease om Borås Stads redovisning 2018 fick oppositionen information 

kring de föreslagna bokslutsdispositionerna samt det beräknade resultatet för Borås Stad. Vi 

anmärker att oppositionspartierna inte fått ta del av detta material innan förslag till 

dispositioner presenterades, och därmed halvt cementerades, samt att det interna arbetet 

fallerat i den mån att ansvariga kommunalråd inte informerats innan materialet 

offentliggjordes. 

Därutöver noterar vi ett av förslagen till bokslutsdispositioner, nämligen 20 mnkr som är 

avsatta till ’Projekt Sommarlovskort i kollektivtrafiken’. Dels upplever vi att denna disposition 

är kraftigt efterhandskonstruerad i och med Borås Stads årsredovisning visade på kraftigare 

överskott, dels ifrågasätter vi den fiktiva ’jämlikhetsaspekten’ som utmålats. 

Kostnadsposten sommarlovskort härrör mer ett driftsutlägg inom kommunen och inte en form 

av stimulans för att kunna finansiera en expansion och utveckling av Borås Stad. Vår 

bedömning är därmed att denna bokslutsdisposition inte följer bland annat Skatteverkets 

redovisningsregler och ska därmed strykas. 

Vi motsätter oss inte tanken kring att stötta mindre bemedlade familjekonstellationer men 

anser att detta främst ska hanteras inom Socialtjänstlagen, och inte i formen av 

symbolpolitiska beslut. Det är även värt att notera att termen ’gratis’ inte föreligger inom 

kommunal verksamhet, utan finansieras genom skattekollektivet där andra alternativ måste 

bortprioriteras till förmån för detta förslag. 

Avslutningsvis noterar vi flertalet uppgifter i årsredovisningen som är högst beklämmande. 

Antalet nyproducerade lägenheter av de kommunala bostadsbolagen uppvisar en 

alarmerande låg nivå beaktat situationen kring hemlösas situation i Borås Stad. 

Fortsättningsvis noterar vi flertalet uppdrag som efter 6 år fortfarande inte är genomförda, 

rimligtvis bör även den styrande konstellationen anse att Kommunfullmäktiges beslut ska 

efterlevas och bör därmed prioritera dessa under det kommande året. 

Det återkommer flertalet varningssignaler kring Borås Stads finansiella hållning inför 

framtiden, särskilt om man beaktar andelen realisationsvinster samt finansnettot. 

Verksamhetens nettokostnader uppvisar en omfattande kostnadsutveckling, varvid flertalet 

av dessa uppkommer i välfärdsnämnderna.  

Vi har noterat flertalet andra poster och information som framkommer i årsredovisningen. 

Dock återkommer vi i frågan inför behandlingen under Kommunfullmäktigemötet. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) 

Kommunalråd  

Kristian Silbvers (SD) 

Ledamot Kommunstyrelsen 

Bilaga till § 146 Årsredovisning 2018 (kommunens förvaltningar)



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post Telefon 

033-35 70 00 vxl

SVAR PÅ MOTION 
Sida 

1(1) 

Datum 

2019-04-08 
Instans 

Kommunfullmäktige 
Dnr KS 2018-00889 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Yttrande över planändring för Kv. Borås Solhem 4 

Kommunstyrelsens beslut 

Innan Kommunstyrelsen kan ta ställning till ansökan om planläggning för Kv. 

Borås Solhem 4, ska Samhällsbyggnadsnämnden studera området i ett 

planprogram, där ett helhetsgrepp tas över vilken grönska som ska bevaras och 

hur den ansträngda trafiksituationen i området kan lösas. 

Ärendet i sin helhet 

Sökande vill förtäta fastigheten Solhem 4 med ytterligare flerbostadshus. 

Planen ingår i ett större icke planlagt område som bör utredas i ett planprogram 

för att bedöma möjlig utveckling för området på lång sikt både vad det gäller 

bebyggelseutveckling, trafiknät och grönstruktur.  

Den intilliggande kulturhistorisk utpekade villamiljöerna i Östermalm kv 

Fjällvråken behöver beaktas. 

Beslutsunderlag 

1. Ansökan planbesked Solhem 4, 2018-06-14

2. Översiktskarta Solhem 4, 2019-03-18

För Kristdemokraterna 

Niklas Arvidsson  

Bilaga till § 150 Yttrande över planändring för kv Borås Solhem 4



Kommunstyrelsen 
2019-04-08 

Ärende SP2. Yttrande över planändring för Kv. 
Borås Solhem 4. 

Alternativt beslutsförslag 

Den föreslagna planändringen för Kv. Borås Solhem 4 fråntar området ett naturområde samt 

är direkt avvikande från rådande byggnadsnorm. Vi anser att den nya bebyggelsens skala 

och utformning inte är anpassad till sin omgivning och har en negativ karaktärsbärande 

påverkan för området. Förslaget kommer även att ha en betydande påverkan på 

kulturvärden i området. 

Vi anser att förslaget motverkar Borås Stads Grönområdesplan där denna förtätning av 

området direkt drabbar områdets gröna värden. Förslaget tydliggör visserligen att 

planändringen inte ska göra intrång på områdets grönska, dock är detta av naturliga skäl 

oerhört restriktivt i och med den föreslagna platsen. De alternativ som föreligger är därmed 

att antingen kommer områdets grönska påverkas negativt eller så kommer området att 

kraftigt uppfattas som oerhört förtätat. Människans mående har en tydlig koppling till naturen, 

där en grön närvaro främjar välmående och återhämtning. Detta är av särskild vikt beaktat 

områdets verksamheter.  

Områdets trafikbelastning samt behovet av parkeringsmöjligheter riskerar att kraftigt 

försämras i och med en förtätning. Det finns en återkommande argumentation från parter att 

”närheten till kollektivtrafik minskar behovet av personbilar”. Vi motsätter oss inte denna 

argumentation men vill samtidigt förtydliga att behovet av personbilar aldrig kommer att vara 

ett ’status quo’ vid förtätning.  

Avslutningsvis har Borås Stad nyligen fastslagit en utbyggnadsstrategi som tydliggör den 

kommunala prioriteringen kring förtätning och urbanisering av staden. Det utpekade området 

omfattas ej inom denna strategi. 

På grund av ovan nämnda föreslår Sverigedemokraterna Kommunstyrelsen besluta, 

att Avslå AB Bostäders begäran av planändring för kv. Borås Solhem 4. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) 

Kommunalråd  

Kristian Silbvers (SD) 

Ledamot Kommunstyrelsen 
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Instans 
Kommunfullmäktige 
Dnr KS 2018-00305 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på motion av Annette Nordström (M) och Annette 
Carlson (M) Dags för barn- och ungdomsledare att visa 
utdrag ur belastningsregistret 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Motionen bifalls. 

Fritid- och folkhälsonämnden uppdras att i bestämmelser för föreningsbidrag 
ange att utdrag från belastningsregistret ska kunna uppvisas på anmodan från 
förvaltningen för föreningens samtliga ledare inom barn- och 
ungdomsverksamhet inom ramen för ”Säker och trygg kommun”.  

Sammanfattning 
Annette Nordström (M) och Annette Carlsson (M) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-04-12 lämnat in förslaget att uppdra 
åt Fritids- och folkhälsonämnden som ansvarig nämnd, i samverkan med övriga 
berörda nämnder, att ta fram ett registerkrav gällande utdrag från 
belastningsregistret från alla barn- och ungdomsledare inom Borås föreningar.         

Motionen har skickats på remiss till Fritids- och folkhälsonämnden (FoF) som 
tillstyrker motionen med hänvisning till att BRIS i sin rapport 2017:2 ”Sexuella 
övergrepp inom idrotten” listat ett antal rekommendationer till idrottsrörelsen. 
Idrottsrörelsen ”bör kräva registerutdrag från personer som kommer i kontakt 
med barn genom anställning eller uppdrag”. BRIS skriver också att man ska 
”klargöra vilka etiska regler som gäller i föreningen med tillhörande 
handlingsplan”. 

Fritids- och folkhälsoförvaltningen har i grunden uppfattningen att 
föreningslivet ska vara säkert och tryggt, men anser att frågan och arbetet med 
fördel kan lyftas in som en punkt under samlingsnamnet ”Säker och trygg 
förening” och det trygghetsskapande arbetet i föreningen.  

Kommunstyrelsen delar nämndens uppfattning och anser att utdrag från 
belastningsregistret ska kunna uppvisas på begäran av kommunen för 
föreningars samtliga ledare inom barn- och ungdomsverksamhet för att 
föreningar ska kunna få föreningsbidrag.           

Bilaga till § 151 Svar på motion av Annette Nordström (M) och Annette Carlson (M) Dags för barn- och 
ungdomsledare att visa utdrag ur belastningsregistret
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Ärendet i sin helhet 
Annette Nordström (M) och Annette Carlsson (M) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-04-12 lämnat in förslaget att uppdra 
åt Fritids- och folkhälsonämnden som ansvarig nämnd, i samverkan med övriga 
berörda nämnder, att ta fram ett registerkrav gällande utdrag från 
belastningsregistret från alla barn- och ungdomsledare inom Borås föreningar.          

Motionen har skickats på remiss till Fritids- och folkhälsonämnden (FoF) som 
tillstyrker motionen med hänvisning till att BRIS i sin rapport 2017:2 ”Sexuella 
övergrepp inom idrotten” listat ett antal rekommendationer till idrottsrörelsen. 
Idrottsrörelsen ”bör kräva registerutdrag från personer som kommer i kontakt 
med barn genom anställning eller uppdrag”. BRIS skriver också att man ska 
”klargöra vilka etiska regler som gäller i föreningen med tillhörande 
handlingsplan”. 

Fritids- och folkhälsoförvaltningen har i grunden uppfattningen att 
föreningslivet ska vara säkert och tryggt, och anser att frågan och arbetet med 
fördel kan lyftas in som en punkt under samlingsnamnet ”Säker och trygg 
förening” och det trygghetsskapande arbetet i föreningen.  

Enligt lagen har alla som rekryteras för arbeten som innebär direkta kontakter 
med barn under 18 år en skyldighet att visa upp ett utdrag ur brottsregistret för 
arbetsgivaren. Kommunstyrelsen anser att detta även ska gälla för samtliga 
föreningar i Borås som bedriver verksamhet för barn och unga, eftersom 
barnens trygghet och säkerhet på fritiden är minst lika viktig som i skola och 
barnomsorg. Fritid- och folkhälsonämnden uppdras därför att i bestämmelser 
för föreningsbidrag ange att utdrag från belastningsregistret ska kunna uppvisas 
på begäran av kommunen för föreningens samtliga ledare inom barn- och 
ungdomsverksamhet.   

Kommunstyrelsen utgår vidare från att föreningar med barn- och 
ungdomsverksamhet arbetar med förebyggande åtgärder för att motverka 
trakasserier och övergrepp. Det trygghetsskapande arbetet kan med fördel ske 
inom ramen för ”Säker och trygg förening” på det vis som Fritid- och 
folkhälsoförvaltningen beskriver i sitt remissvar. Att föreningar med 
diskussionsmaterial och fakta säkerställer att föreningarna diskuterar 
värdegrundsfrågor och barnens rätt att själv bestämma över sin kropp. 

Beslutsunderlag 
1. Motion från Moderaterna 
2. Svar på remiss från Fritids- och folkhälsonämnden  
 

För Allianspartierna  

Moderaterna  

 

Annette Carlson  

 Kristdemokraterna  

Niklas Arvidsson   
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